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Onderwerp 
Reactie op brief Federatie Dorpshuizen i.o. 
 
 
Geachte besturen van Dorpshuizen, Clubhuizen en Jeugdhonken, 
 
Op 16 februari ontvingen wij een brief van de Federatie Dorpshuizen Achtkarspelen 
i.o. waarin u uw zorg uit over het traject en het proces rondom de versterking van 
de Sociale Basis enerzijds, en de impact die het stopzetten van de subsidies aan 
het Sociaal-Cultureel Werk heeft op de exploitatie van de dorpshuizen anderzijds. 
In deze brief reageren wij daarop, schetsen het proces tot nu toe en geven wij aan 
waar wij nu staan.  

 

Proces  

Op 12 november 2020 heeft de gemeenteraad van Achtkarspelen bij de 

behandeling van de begroting besloten om de subsidies aan het Sociaal Cultureel 

Werk per 1 januari 2022 in de huidige vorm stop te zetten. Tegelijkertijd is besloten 

om te komen tot een visie op het versterken van de Sociale Basis. Het budget voor 

sociaal cultureel werk wordt vanaf 2023 grotendeels toegevoegd aan het budget 

voor de sociale basis. We hebben begrip voor de financiële zorgen van de 

dorpshuizen en we staan ervoor dat ‘in ieder dorp minimaal één ontmoetingsplek of 

dorpshuis in stand wordt gehouden’ (Coalitieprogramma Achtkarspelen 2018 – 

2022). 

 

Na overleg met het bestuur van de federatie i.o. is op 8 juli 2021 aan de raad 

voorgesteld om 90 % van het budget voor Sociaal Cultureel Werk in 2022 nog 

incidenteel te verstrekken. De raad heeft dat besluit bekrachtigd. Zodoende is er 

voor 2022 nog een bedrag van €142.200 voor het Sociaal Cultureel Werk 

beschikbaar. 

 

Op 27 mei 2021 heeft er een gesprek plaatsgevonden tussen de wethouder en het 

bestuur van de federatie dorpshuizen Achtkarspelen i.o. waarin we afspraken 

hebben gemaakt voor de korte en lange termijn. U citeert daaruit in uw brief van 

16 februari: ‘We zijn overeengekomen dat we ons gezamenlijk verplichten om te 



  

 

 

 

 

 

  

komen tot een nieuw gemeentelijk beleid rondom sociaal cultureel werk en de 

exploitatie van dorpshuizen. Het herstelplan biedt ruimte voor de korte termijn. 

Voor de lange termijn willen we in samenwerking met de federatie de exploitaties 

van alle dorpshuizen bekijken. We willen daarbij afspraken maken wie waar 

verantwoordelijk voor is.’ 

  

Met deze afspraken zijn we aan de slag gegaan. 

 

Het nieuwe gemeentelijke beleid: visie versterken Sociale Basis 

De visie versterken Sociale Basis is gevormd samen met onze inwoners, dorpen en 

organisaties in de periode van november 2020 tot en met het najaar van 2021. De 

individuele Dorpshuizen, Clubhuizen en Jeugdhonken en de Federatie Dorpshuizen 

i.o. zijn, net als andere partijen uitgenodigd om te participeren (inspiratiesessie 11 

maart, Doarpetoer mei/juni 2021, digitale vragenlijst mei/juni 2021) bij de 

totstandkoming van deze visie. Op 4 november 2021 heeft de raad ingestemd met 

de visie versterken Sociale Basis. Het college heeft daarop op 21 december 2021 

een subsidieregeling versterken Sociale Basis 2023-2027 vastgesteld waar alle 

partijen op kunnen inschrijven voor subsidies vanaf 2023 en verder. Voor de 

vrijwilligersorganisaties is een apart formulier gemaakt om een subsidieaanvraag te 

kunnen doen.  

 

Op 11 januari 2022 vond een werksessie plaats om uitleg te geven over en 

uitvoering te geven aan de visie op de Sociale Basis met de betrokkenen.1 Ook de 

gehele Federatie Dorpshuizen i.o. was hierbij uitgenodigd. Het bespreken van de 

inhoud- en werkwijze van de Visie Versterken Sociale Basis, werd gedurende deze 

werksessie onmogelijk gemaakt door het uiten van commentaar op het proces door 

enkele aanwezigen vanuit de Federatie Dorpshuizen i.o. Wij betreuren het dat er 

hierdoor geen mogelijkheid was tot werkelijke samenwerking en dat we de overige 

aanwezigen daardoor inhoudelijk onvoldoende hebben bereikt. Inmiddels komen  

de aanvragen binnen en vindt het verstrekken van informatie en hulp bij aanvragen 

vanuit de dorpen plaats op maat. 

 

Bescherming van de huizen van het dorp 

Om de ondersteuning aan de dorpshuizen vanuit de gemeente gestalte te kunnen 

geven, hebben wij aan Doarpswurk gevraagd om samen met de dorpshuizen te 

kijken naar de exploitatiebegroting en manieren van ondersteunen in beeld te 

brengen. Een aantal dorpshuizen heeft zich daarvoor gemeld, een aantal 

dorpshuizen gaf aan dit niet te willen. Doarpswurk heeft veel kennis en expertise op 

dit terrein en is vanuit haar onafhankelijke adviesrol een goede partij om de 

gemeente te adviseren aan welke knoppen te draaien t.b.v. ondersteuning aan de 

dorpshuizen. De informatie uit deze gesprekken én het intern onderzoek naar 

mogelijkheden van ondersteuning op basis van de tussentijdse terugkoppelingen 

van Doarpswurk aan de gemeente, zijn zo goed als afgerond. 

 

Op 20 januari 2022 zijn wethouder Jonker en mw. Van Haeren vanuit de gemeente 

uitgenodigd door de Federatie Dorpshuizen i.o. om in Drogeham een gezamenlijke 

 
1 Deze stond gepland op 16 november, maar vanwege de aangescherpte 

maatregelen als gevolg van het coronavirus is deze werksessie verplaatst naar een 

online sessie op 11 januari. 



  

 

 

 

 

 

  

denkrichting te bespreken over de subsidieregeling versterken Sociale Basis en de 

exploitatie van de dorpshuizen. 

Volgend op deze avond ontvingen wij van de Federatie i.o. een samenvatting van 

het besprokene en het voorstel waarover die avond werd gesproken, o.a. om een 

subsidie op basis van het inwoneraantal te overwegen. Verder is op deze avond 

opnieuw gesproken over het voornemen van de gemeente om de kosten van de 

Onroerendzaakbelasting (OZB) van de dorps-, jeugd en clubhuizen te 

compenseren. Een voorstel daarvoor wordt op het gemeentehuis uitgewerkt.  

 

Op 3 februari 2022 hebben wij met Doarpswurk een mondelinge inventarisatie 

gemaakt op basis van ons onderzoek tot dusver; de samenvatting en het voorstel 

van de Federatie i.o. n.a.v. de avond op 20 januari in Drogeham; de bevindingen 

van Doarpswurk; en de realistische mogelijkheden die wij inmiddels ook juridisch 

kunnen laten toetsen, waaronder een ondersteuning ter hoogte van de OZB-

heffing.  

 

De inschaling op basis van een subsidie per inwoner, zoals de Federatie i.o. in haar 

brief voorstelt, overtuigt ons niet omdat dit inhoudt dat een sociaal-actief dorp met 

een laag inwoneraantal tekortkomt ten opzichte van een dorp met een groot 

inwoneraantal waar minder behoefte is aan sociale activiteiten. Het staat haaks op 

uitgangspunten van de vastgestelde visie Sociale Basis waarbij juist de inhoud 

leidend is (wat is er nodig op deze plaats) en niet een vooraf bepaald budget per 

inwoner. 

 

Wel heeft het college op 15 februari besloten in te gaan op het verzoek van de 

Federatie i.o. om de aanvraagtermijn voor de subsidie Versterken Sociale Basis te 

verlengen tot 1 april 2022. Dit is dezelfde dag gecommuniceerd aan de Federatie 

i.o. waarbij we nogmaals hebben vermeld hoe de subsidie aan te vragen en indien 

gewenst, contact met ons op te nemen voor vragen en hulp bij de aanvragen. 

 

Wij beseffen dat een compensatie van de OZB mogelijk niet voor alle leden van de 

Federatie leidt tot een gezonde exploitatie. Het onderzoek van Doarpswurk zal daar 

verder zicht op moeten geven. Ook daarover hebben we met de Federatie 

gesproken. We willen samen met de individuele besturen van de dorps-, jeugd en 

clubhuizen de blootgelegde knelpunten in de exploitatie bespreken en zoeken naar 

oplossingen. We hebben begrepen dat nog niet alle besturen zijn ingegaan op de 

uitnodiging van de heer Titus Sijmonsma van Doarpswurk. We vragen u dat alsnog 

te doen.  

 

De afgelopen tijd hebben we met enige regelmaat overleg gehad met de 

woordvoerder van de Federatie i.o.  John Orie. Dat zullen we de komende tijd 

blijven doen.  
 
Waar staan we nu: 

- Het voorstel voor compensatie van de OZB wordt begin maart aan het 

college van B&W voorgelegd. Besluitvorming door de raad bij de 

behandeling van de Kadernota voor de begroting van 2023 in juli 2022;  

- Rapportage met knelpunteninventarisatie door Doarpswurk is in een 

afrondende fase. Zoals gemeld hopen we dat nog meer dorpshuizen ingaan 



  

 

 

 

 

 

  

op de uitnodiging van dhr. Sijmonsma van Doarpswurk. Afronding advies in 

april 2022;  

- Waar nodig volgen individuele gesprekken met besturen over 

vervolgstappen.  

 

Wij koersen volgens afspraak nog steeds op besluitvorming in de Kadernota 

voorafgaand aan de begroting 2023.  
 
 
Met vriendelijke groet, 
  
 
burgemeester en wethouders van Achtkarspelen, 
 
 
 
 
de secretaris/directeur,                                               de burgemeester, 
mr. M.P. de Jong                                                        mr. O.F. Brouwer  
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


